
 PROTOKÓŁ Nr 24/2020

z posiedzenia Komisji  Kultury, Oświaty i  Zdrowia,  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy

odbytego w dniu 23 listopada 2020 r.  w hali  Szkoły podstawowej im.  Mikołaja
Kopernika w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto godz.  12 0 0  -  zakończono godz.  14 5 8 .
Przewodniczył:  Przewodnicząca Komisj i   Kultury,  Oświaty i  Zdrowia – Pani  Małgorzata
Kamińska
Obecni  Radni Gminy Grunwald ( lista obecności  zał .  nr  1):

1.  Ryszard Bala,
2.  Ewa Bawolska,

   3.  Małgorzata Kamińska,
4.  Adam Królikowski,
5.  Cecylia  Lecewicz-Husar,
6.  Sławomir  Matuszewski,
7.  Zbigniew Napłoszek,

   8.  Iwona Stanka,
   9.  Ewa Ziejewska,

10.  Krystyna Zwalińska.
Nieobecni  Radni Gminy Grunwald:
   1.  Piotr  Szewczak,

2.  Dariusz Nowicki ,
3.  Jerzy Sawicki,

   4.  Halina Gutowska,
   5.  Arkadiusz Piasecki .
 
Ad  pkt.  1  i  2.  Przewodnicząca  Komisji   Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –  Pani
Małgorzata  Kamińska-  dokonała  otwarcia  posiedzenia  komisji ,  stwierdziła
prawomocność obrad oraz przedstawiła projekt  porządku obrad.
Poinformowała,  że  wpłynęły  wnioski  o  zmianę  do  porządku  obrad  i  poddała  je  pod
głosowanie.  Poddała pod głosowanie wniosek w sprawie:

1.   dodania  do  porządku  punktu  Rozpatrzenie  wniosku  mieszkańca  Gminy
Grunwald  w  sprawie  rozłożenia  na  raty  zaległości- ,  jako  punkt  4  a  kolejne
przesunąć Rada  Gminy w głosowaniu jawnym:

- 10 głosami za
- przeciwnych nie było

- wstrzymujących nie było
dołączono do porządku obrad  punktu Rozpatrzenie wniosku mieszkańca Gminy

Grunwald w sprawie rozłożenia na raty zaległości .

2. dodania  do  porządku  obrad  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie przyjęcia
„Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami
prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  2021  rok,  jako  punkt  5.1  kolejne
przesunąć.
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 10 głosami za

- przeciwnych nie było
- wstrzymujących nie było

dołączono  do  porządku  obrad   punkt  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie
przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami
pozarządowymi  i  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na
2021 rok.

3.  przesunięcia  punktu  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia
wysokości  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  publicznych,  dla
których zarządcą jest  Wójt  Gminy Grunwald – jako punkt 5.6.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 10 głosami za

- przeciwnych nie było
- wstrzymujących nie było

przesunięto  punkt  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie   ustalenia
wysokości  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  publicznych,  dla
których zarządcą jest  Wójt  Gminy Grunwald.

4.  dodania  do  porządku  obrad  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie
ustalenia  składu  stałych  komisj i  Rady  Gminy  Grunwald-  jako  punkt  5.13.
kolejne przesunąć.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 10 głosami za

- przeciwnych nie było
- wstrzymujących nie było

dołączono  do  porządku  obrad  punkt  z aopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie
ustalenia składu stałych komisji  Rady Gminy Grunwald.

5.  dodanie  do  porządku  obrad  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie
rozpatrzenia  skargi  Pana  Piotra  Kołodziejskiego  na  działanie  Wójta  Gminy
Grunwald- jako punkt 5.16.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 10 głosami za

- przeciwnych nie było
- wstrzymujących nie było

dołączono  do  porządku  obrad  punkt  z aopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie
rozpatrzenia  skargi  Pana  Piotra  Kołodziejskiego  na  działanie  Wójta  Gminy
Grunwald.
Radni  więcej  uwag nie zgłosil i .

Porządek obrad Komisji  został  przyjęty w głosowaniu jawnym 
- 10 głosami za,

-  przeciwnych nie było,  
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-wstrzymujących się nie było wg następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji w dniu 28.09.2020 roku.

   4.  Rozpatrzenie  wniosku  mieszkańca  Gminy  Grunwald  w  sprawie  rozłożenia  na  ra ty
zaległości .  
5. Zaopiniowanie projektów uchwał przez Komisje Rady Gminy:
5.1.  w sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy Gminy Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok
5.2. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej  umowy dzierżawy po umowie zawartej  na czas
oznaczony do 3 lat. 
5.3.w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  3b  w  budynku
nr 29 w miejscowości  Dylewko. 
5.4.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  5  w  budynku  nr  
14 w  miejscowości  Dylewo
5.5. w sprawie wyrażenia zgody na zrzeczenie się nieodpłatnej służebności.
5.6. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, dla których
zarządcą jest Wójt Gminy Grunwald.
5.7. w sprawie zatwierdzenia projektu pt. „Akademia Malucha”.
5.8. w sprawie w sprawie: zmiany strategii rozwoju społeczno  - gospodarczego gminy Grunwald na lata
2016/2026.
5.9.  w sprawie podatku od środków transportowych.
5.10.   w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
5.11.   w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obniżenia podatku rolnego
na 2021 rok.
5.12.  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  Grunwald  dotyczącego
przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2021 roku.

     5.13. w sprawie ustalenia  składu sta łych komisj i  Rady Gminy Grunwald
5.14.   w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy Grunwald  złożoną  przez  nauczycieli
Szkoły Podstawowej w Mielnie, będących reprezentowani przez r.pr. Marka Lewandowskiego.
5.15.  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Stowarzyszenia  „Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym”  im.  Janiny
Pelczarskiej w Ostródzie na działania Wójta Gminy Grunwald.
5.16.  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Piotra  Kołodziejskiego  na  działanie  Wójta
Gminy Grunwald.
6.  Wolne wnioski  i  informację.  
7 .  Zamknięcie  obrad.
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad pkt.  3.  Przyjęcie  protokołu  ze  wspólnego posiedzenia  komisji  w dniu 28.09.2020
roku.

Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod  głosowanie
protokół   ze wspólnego posiedzenia komisji  w dniu 28.09.2020 roku bez odczytywania.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym: 
-  10 głosami za,

- przeciwnych nie było,  
-wstrzymujących się nie było.

Przyjęła protokół  z  połączonego posiedzenia komisji  nr 23/2020 z dnia 28.09.2020r.

3



Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Ad  pkt.  4.             Rozpatrzenie  wniosku  mieszkańca  Gminy  Grunwald  w  sprawie
rozłożenia na raty  zaległości .
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  poprosi ła  o  przedstawienie
wniosku pracownika urzędu.
Podinspektor-  Pani  Anna  Leżańska-  przedstawiła  wniosek  Pana  K.  J.  w  sprawie
rozłożenia  na  raty  zaległości  za  centralne  ogrzewanie
(zał .  nr  2) .  Zaproponowano ratę w wysokości  200 zł  miesięczne plus odsetki .
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod  głosowanie
wniosek o rozłożenie na raty w wysokości  200 zł  miesięcznie plus odsetki .

Rada Gminy w głosowaniu jawnym: 
-  10 głosami za,

- przeciwnych nie było,  
-wstrzymujących się nie było.

Wyrażono zgodę na rozłożenie na raty zaległości  za centralne ogrzewanie dla Pana K. J.
w wysokości  200 zł  miesięcznie plus odsetki .
Radni uwag nie zgłosi li .

Ad pkt.  5.  Zaopiniowanie  projektów uchwał przez Komisje Rady Gminy:

5.1.    w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi
i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego   na  2021 rok.
Podinspektor-  Pani  Anna  Leżańska-  przedstawiła  projekt  uchwały   w  sprawie
przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi
i  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  2021  rok  wraz
z uzasadnieniem (  zał.  nr  3) .
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  ktoś  zgłosił
uwagi w ramach konsultacj i  społecznych.
Podinspektor-  Pani  Anna  Leżańska-  odpowiedziała,  że  do  chwil i  obecnej  nie,  ale  do
jutra  jest  termin  i  jeśl i  pojawią  się  zgłoszenia  to  poinformuje  w  dniu  jutrzejszym
wszystkich radnych.  
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  przystąpienie
do współpracy będzie w formie ogłoszonego konkursu.  
Podinspektor- Pani Anna Leżańska- odpowiedziała,  że będą otwarte konkursy ofert.
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  będzie
określony termin składania wniosków.
Podinspektor-  Pani  Anna  Leżańska-  odpowiedziała,  że  przy  ogłoszeniu  konkretnego
konkursu będzie wyznaczana data.
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  kiedy  będzie
ogłoszony konkurs.
Podinspektor-  Pani  Anna  Leżańska-  odpowiedziała,  że  konkursy  będą  ogłaszana
zgodnie  z  kategoriami  a  termin  nie  jest  jeszcze  znany.  Poinformowała,  że  temat
konkursu i  jego termin na pewno będą ogłaszane na stronie urzędu.  
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  aby  nie
powielać  błędów  z  poprzednich  lat,  że  rozdysponuje  się  na  początku  roku  całą  kwotę,
nie zostawiając nic na kolejne wnioski.
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Podinspektor-  Pani  Anna  Leżańska-  odpowiedziała,  że  wnioski  wpływają
do określanego terminu,  po terminie nie są rozpatrywane.
Przewodnicząca Komisji   – Pani Małgorzata Kamińska-  zapytała,  czy stowarzyszenia
działające na terenie gminy będą informowane o konkursie.  
Podinspektor-  Pani  Anna  Leżańska-  odpowiedziała,  że  konkurs  będzie  ogłoszony
na stronie urzędu.  
Przewodnicząca  Komisji  –Pani  Małgorzata  Kamińska-  zasugerowała,  aby
informować  stowarzyszenia  działające  na  terenie  gminy  indywidualnie  o  ogłoszonych
konkursach.  Stwierdziła,  że 70 000 zł  jest  kroplą w morzu potrzeb w tym temacie.  
Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził ,  że  rozdział  6  programu  zawarta  jest  rozległa
problematyka  zadań,  które  gmina  mogłaby  spierać.  Kwota  przeznaczona  w  projekcie
jest  niska  i  będzie  trzeba  się  borykać  z  tym problemem.  Fakt,  że  organizacje  nie  biorą
udziału  w konsultacjach  społecznych pokazują,  że  stowarzyszenia  chciałyby środki ,  ale
same się nie angażują do podpowiedzi,  na co środki  powinny być przeznaczone.  
Radny-  Pan  Adam  Królikowski-  stwierdził ,  że  wielokrotnie  stowarzyszenia  składają
wniosek  do  budżetu,  gdyż  nie  maja  wiedzy  o  programie  współpracy  i  należy
poinformować o tej  możliwości.  
Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził ,  że  rozumie  obawy  gdyż  w  projekcie  budżetu
wymienia  się  już  organizację  w  ramach  współpracy  i  jest  to  nieprawidłowe  działanie.
Nie  powinno  być  wskazane  konkretne  organizacje  póki  nie  ma  rozstrzygnięcia
konkursu,  tylko powinna być wpisana kwota 70 000 zł.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

5.2.   w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na  czas
oznaczony do 3 lat.
Inspektor – Pani  Elżbieta Kamińska -  przedstawiła  projekt  uchwały   w  sprawie  wyrażenia
zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na  czas oznaczony do 3 lat (zał. nr 4) .
Wykaz nieruchomości, na które zostanie zawarta z dotychczasowym dzierżawcą kolejna umowa dzierżawy
na okres do 3 lat:

1. działka nr 274/2 położona w miejscowości Stębark,
2. działka nr 8 położona w miejscowości Szczepankowo,
3. działka nr 124/3 położona w miejscowości Szczepankowo,
4. działka nr 17/12 położona w miejscowości Gierzwałd.
Przewodnicząca  Komisji  –Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  o  działkę  nr  274/2
w  Stębarku.  Działka  ta  była  przeznaczona  do  sprzedaży,  więc  dlaczego  wraca  z
powrotem do dzierżawy.
Inspektor  –  Pani  Elżbieta  Kamińska  –  odpowiedziała,  że  przylegająca  do  niej
bezpośrednio  od  strony  drogi  jest  własnością  byłej  spółdzielni  gminnej  i  należy  je
połączyć i  wtedy przeznaczyć do sprzedaży,  jako jedną działkę inwestycyjną.  
Radny– Pan Ryszard Bala- zapytał,  kto jest  właścicielem tej  działki  sąsiadującej .
Inspektor  –  Pani  Elżbieta  Kamińska  –  odpowiedziała,  że  Samopomoc  Chłopska.
Dokumentacja jest  już opracowana i  przekazana do radcy prawnego.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

5.3  .    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  3b  w  budynku
nr  29 w  miejscowości  Dylewko.
Inspektor – Pani Elżbieta Kamińska - przedstawiła  projekt  uchwały   w  sprawie  wyrażenia
zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  3b  w  budynku  nr   29  w   miejscowości
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Dylewko (zał.  nr  5).
Radny– Pan Ryszard Bala- zapytał,  czy jest  to budynek wielorodzinny.
Inspektor – Pani  Elżbieta Kamińska –  odpowiedziała,  że  tak,  ale  pozostałe  rodziny są
bardzo ubogie i  nie wyrażają chęci  zakupu mieszkania.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

5.4.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  5  w  budynku  nr  
14 w  miejscowości  Dylewo.
Inspektor  –  Pani  Elżbieta  Kamińska  –  przedstawiła  projekt  uchwały   w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  5  w  budynku  nr   14
w  miejscowości   Dylewo (zał .  nr  6) .
Radni uwag nie zgłosi li .

5.5.   w sprawie wyrażenia zgody na zrzeczenie się nieodpłatnej służebności.
Inspektor  –  Pani  Elżbieta  Kamińska  –  przedstawiła  projekt  uchwały   w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  zrzeczenie  się  nieodpłatnej  służebności  (zał.  nr  7).  Jest  to
pomieszczenie,  które  kiedyś  służyło,  jako  pomieszczenie  świet licy,  ale  nie  było  tam
komfortu spotykania się mieszkańców, gdyż jest  to pokój  przechodni z mieszkaniem.
Przewodnicząca  Komisji  –Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  jest  inne
pomieszczenie na świet lice.
Inspektor  –  Pani  Elżbieta  Kamińska  –  odpowiedziała,  że  jest  inne  pomieszczenia
a z tego już nikt  nie korzysta.  
Radni uwag więcej  nie zgłosil i .

5.6.   w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, dla których
zarządcą jest Wójt Gminy Grunwald.
Inspektor  –  Pan  Mariusz  Gawroński-  przedstawił  projekt  uchwały   w  sprawie  ustalenia
wysokości  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  publicznych,  dla  których
zarządcą jest  Wójt  Gminy Grunwald (zał.  nr  8).
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  odczytała  §  1  pkt .  4.
Uchwała  określa  s tawki  opłat  pobieranych  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  gminnych
na  terenie  gminy  Grunwald,  k tórych  zarządcą  jest  Wój t  Gminy  Grunwald,  na  cele
niezwiązane  z  budową,  przebudową,  remontem,  utrzymaniem  i  ochroną  tych  dróg,
dotyczące.  4 .  zajęcia  pasa  drogowego  na  prawach  wyłączności  w  celach  innych  niż
wymienione w pkt .  1-3.  Zapytała ,  jakie  to  są  inne cele.
Inspektor  –  Pan  Mariusz  Gawroński-  odpowiedział ,  że  np.  parkingi ,  s toiska
handlowe.  Poinformował ,  że  § 5 uchwały określa inne cele.
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  też  jest
określenie inne.
Inspektor  –  Pan  Mariusz  Gawroński-  odpowiedział,  że  jeżeli  pojawią  się  inne  niż
wymienione to będą wprowadzone zmianą do uchwały.
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  stawki
zmieniły się od ostatniej  uchwały.
Inspektor  –  Pan  Mariusz  Gawroński-  odpowiedział ,  że  ostatnia  uchwała  była
w  roku  2014,  w  której  w  roku  2018  dokonano  zmian.  W  uchwale  jest  zastosowany
podział  środków komunikacyjnych a stawki są na podobnym poziomie.
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  jakie  są  roczne
wpływy do budżetu z tego tytułu.
Inspektor – Pan Mariusz Gawroński-  odpowiedział ,  że nie ma takiej  wiedzy.
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Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  przedstawił  problem  wywozu  śmieci .  Przedsiębiorstwo
komunalne odbiera  śmieci ,  wyjmuje  kosz z  odpadami i  zostawia go na pasie  drogowym,
nie  odstawiając  go  na  miejsce.  Zapytał ,  czy  takie  ustawienie  kosza  na  śmieci  jest
zajęciem  pasa  drogowego?  Problem  jest  wtedy,  gdy  właściciela  nieruchomości  nie
będzie  przez  tydzień  to  kosz  będzie  stał  na  pasie  drogowym.  Zapytał,  czy  właściciel
może być pociągnięty do odpowiedzialności.  
Inspektor  –  Pan  Mariusz  Gawroński-  odpowiedział ,  że  nie  umie  odpowiedzieć  teraz
na to pytanie,  ale sprawdzi  i  oddzwoni jak najszybciej  i  udzieli  odpowiedzi.
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  stwierdził ,  że  to  samo  dotyczy  samochodów
osobowych parkujących na pasie drogowym.
Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  odpowiedział,  że  pas  drogowy  przeznaczony  jest  dla
samochodów  i  jeżel i  nie  ma  zakazu  to  nie  ma  przeszkód,  natomiast  kosz  na  śmieci  nie
jest  dopuszczony do ruchu drogowego.
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  przypomniała,  że  zgodnie  z  pismem  RUDNA
kosz  na  śmieci  ma  być  wystawiany  przed  furtką,  aby  obsługa  nie  musiała  wchodzić  na
posesję.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

5.7.    w sprawie zatwierdzenia  projektu pt .  „Akademia Malucha”.

Sekretarz  Gminy  –  Pan  Jan  Sokołowski-    przedstawił  projekt  uchwały   w  sprawie
zatwierdzenia projektu pt .  „Akademia Malucha”(zał .  nr  9) .

Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał  wkład  prywatny  -  46080,  00  zł ,  z  czego  on
wynika.
Sekretarz  –  Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział ,  że  jest  to  wartość  opłaty od  rodziny
w ramach czesnego w wysokości  120 zł  miesięcznie.
Radny– Pan Ryszard Bala- zapytał,  czy można otrzymać wgląd do projektu.
Sekretarz – Pan Jan Sokołowski-  odpowiedział ,  że  tak,  ale  tylko udostępni  do wglądu,
wniosku nie można kserować i  udostępniać.
Radny– Pan Ryszard Bala- stwierdził ,  że zgłosi  się do sekretarza w dniu sesj i .
Radna- Pani  Małgorzata Kamińska-  zapytała,  czy żłobek powstanie  w pomieszczeniu,
w którym miała być świet lica wiejska.
Sekretarz  –  Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział ,  że  tak  i  trwają  konsultacje
z sanepidem,  który wnosi  drobne uwagi.  
Radny- Pan Sławomir Matuszewski-  zapytał,  jaka jest  t rwałość projektu.
Sekretarz – Pan Jan Sokołowski-  odpowiedział,  że dwa lata.  
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  koszty
zatrudnienia są wliczone w projekt.  
Sekretarz  –  Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  tak.  Projekt  przewiduje  trzy  pełne
etaty.  W grupie  będzie  max  16  dzieci,  gdyż  na  taką  ilość  pozwala  metraż.  Zwiększone
wynagrodzenie o dodatki  będą miały kucharki,  intendentki.  
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-   zapytała,  czy  od  czasu,
kiedy radni  byli  w tych pomieszczeniach dokonano jakiś zmian.  
Sekretarz – Pan Jan Sokołowski-  odpowiedział,  że tylko posprzątano.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

5.8.    w sprawie:  zmiany s tra tegi i  rozwoju  społeczno  -  gospodarczego gminy Grunwald

na la ta  2016/2026.
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Sekretarz  Gminy  –  Pan  Jan  Sokołowski-    przedstawił  projekt  uchwały   w  sprawie:
zmiany  strategii  rozwoju  społeczno  -  gospodarczego  gminy  Grunwald  na  lata
2016/2026.   Jest  to  uzupełnienie  strategii  o  zapis  w sprawie  powstania  targowiska  (zał.
nr  10).
Radni uwag nie zgłosi li .

5  .9.     w sprawie podatku od środków transportowych.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  projekt  uchwały   w  sprawie
podatku od środków t ransportowych (zał .  nr  11).
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy wiadomo,  jaki
jest  wpływ z tytułu tego podatku i  o ile wzrośnie po podwyżce.  
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział ,  że  wzrosty  nie  będą  duże,
gdyż pojazdów tych nie ma dużo w gminie.  
Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził ,  że  żadna  z  uchwał  w  sprawie  podatku  nie  ma
uzasadnienia  do  uchwały.  Nie  jest  is totne  dla  radnych,  czy  podatek  został  zwiększony
tylko  o  i le  wzrosną  dochody  w  budżecie  gminy.  Zgodnie  z  zapisem  w  statucie  projekt
powinien  być  przedłożony  radzie  wraz  z  uzasadnieniem,  w  którym  należy  wskazać
potrzebę podjęcia uchwały oraz informację o skutkach finansowych jej  real izacji .  
Poprosił  Przewodnicząca  Rady  Gminy,  aby  przyjęła  zasadę,  że  najpierw  sprawdza  się
projekty  uchwał,  aby  spełniały  wymogi  określone  w  statucie  a  dopiero  dopuszczała  je
do porządku obrad.  

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  zwyżka  jest  o  1,6%
i zestawienie dochodów można przygotować i przesłać radnym informację. 
Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  odpowiedział,  że  można  posłużyć  się  oprogramowaniem,
które samo wyliczy.
Przewodnicząca Komisji   – Pani Małgorzata Kamińska- zaproponowała,  aby podawać
informację,  jaka  jest  wysokość  podatku  ustalona  przez  ministerstwo,  a  jaką  proponuje
urząd.  
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

5.10.      w sprawie określenia  wysokości  s tawek podatku od nieruchomości .

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  projekt  uchwały   w  sprawie
określenia wysokości  stawek podatku od nieruchomości  (zał.  nr  12).
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  w  §2  pkt.  e:  „pozostałych,
w  tym  zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku  publicznego
przez  organizacje  pożytku  publicznego”  propozycja  ta  rok  2021  jest  7,  50  w roku  2020
była  -6,70,  czyli  0,80  zł  podwyżki.  Złożyła  wniosek  o  wprowadzenie  zmiany  w  tym
punkcie na 7,00 zł.  
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  stwierdził ,  że  ministerstwo  w  roku  ubiegłym
proponowało  8,05  zł  a  ustalono  6,70  zł .  W  tym  roku  ministerstwo  proponuje  8,37  zł
a urząd proponuje 7,50 zł,  można obniżyć do 7,00 zł.  
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod  głosowanie
wniosek  o  obniżenie  do  wysokości  w  §2  pkt .  e:  pozostałych,  w  tym  zajętych
na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku  publicznego  przez
organizacje pożytku publicznego do  7,00 zł .  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym: 
-  10 głosami za,

- przeciwnych nie było,  
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-wstrzymujących się nie było.
Zmieniono  zapis  w  §2  pkt.  e:  pozostałych,  w  tym  zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej
statutowej  działalności  pożytku  publicznego  przez  organizacje  pożytku  publicznego  -
7,00 zł  za 1m 2  powierzchni  użytkowej.  

Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  w  §  2  pkt .  b)  związanych
z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  oraz  od  budynków  mieszkalnych  lub  ich
części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  –  24,84zł  od  1  m 2

powierzchni  użytkowej.  Zapytała skąd taka podwyżka.  
Radna -Pani  Ewa Ziejewska –  złożyła  wniosek w sprawie  obniżenia  podatku  do kwoty
24,80  zł  od  1m 2  uzasadniła,  że  w  dobie  pandemii  należy  wspierać  prywatnych
przedsiębiorców.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym: 
-  10 głosami za,

- przeciwnych nie było,  
-wstrzymujących się nie było.

Zmieniono  zapis  w  §2  pkt.  b:  z wiązanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej
oraz  od  budynków  mieszkalnych  lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności
gospodarczej  – 24,80zł  od 1 m 2  powierzchni  użytkowej.   
Radni  uwag nie zgłosi li .

5.11.     w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  stanowiącej  podstawę  do

obniżenia  podatku rolnego na 2021 rok.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  projekt  uchwały   w  sprawie
średniej  ceny  skupu  żyta  stanowiącej  podstawę  do  obniżenia  podatku  rolnego  na  2021
rok  (zał .  nr  13).   Propozycja  na  rok  2021  to  55  zł  za  1  dt,  która  jest  pozytywnie
zaopiniowana przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  złożyła  wniosek,  aby
zwiększyć  stawkę  na  rok  2021  do  55,50  zł  za  1  dt  uzasadnił ,  że  kwota  nie  zaszkodzi
rolnikom a do gminy wpłyną większe dochody.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym: 
- brak głosów za,

- 10 głosów przeciwnych,  
-wstrzymujących się nie było.

Radny-Pan Adam Królikowski-  złożył  wniosek,  aby zwiększyć  stawkę  na  rok  2021 do
56  zł  za  1  dt  uzasadnił,  że  kwota  nie  zaszkodzi  rolnikom  a  do  gminy  wpłyną  większe
dochody.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym: 
-  10 głosami za,

- przeciwnych nie było,  
-wstrzymujących się nie było.

Zmieniono  zapis  w§1  Obniża  się  cenę  skupu  żyta  określoną  w  Komunikacie  Prezesa
Głównego  Urzędu  Statystycznego  z  kwoty   58,55  zł  za  1  dt   do  kwoty  56,00zł  za  1  dt
przyjmowaną,  jako  podstawę  do  obliczenia  podatku  rolnego  i  podatku  od  gospodarstw
rolnych na obszarze Gminy Grunwald w 2021 roku.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski -  poinformował,  że  cena  skupu  drewna
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pozostaje  taka,  jaką  proponuje  GUS  i  nie  trzeba  podejmować  uchwały.  Odczytał
komunikat  Prezesa  Głównego  Urzędu  Statystycznego  z  dnia  21  października  2020r.  w
sprawie średniej  ceny skupu drewna w kwocie 196,54 zł .
Radni uwag nie zgłosi li .

Wójt Gminy-  Pan Adam Szczepkowski -  poprosi ł  o  zadanie  pytań  w tym punkcie,  gdyż
nie zostanie do końca posiedzenia.
Radni pytań nie zgłosi li .  

5.12.        w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Grunwald 
dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2021 roku.
Radna – Pani  Krystyna Ziejewska- poinformowała o przyczynach podjęcia  tej  uchwały
(zał .  nr  14).  Dotyczy  to  działki ,  która  nie  jest  własnością  gminy  a  została
zagospodarowana przez sołectwo. 
Radni uwag nie zgłosi li .

5.13.        w sprawie ustalenia  składu sta łych komisj i  Rady Gminy Grunwald.
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  przedstawiła  projekt
uchwały  (zał.  nr  15)  .  Poinformowała  radnych,  że  przystępuje  do  komisji  Skarg
Wniosków i  Petycj i .  
Zapytała,  czy radni  chcieliby zgłosić chęć przystąpienia do którejś komisj i .
Poinformowała,  że  Radny Sławomir  Matuszewski  zgłosił  chęć  przystąpienia  do  komisj i
Skarg,  Wniosków i  Petycj i  a  wypisuje się z komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia.
Radny- Pan Sławomir Matuszewski-   potwierdził  chęć przystąpienia do komisj i  Skarg,
Wniosków i  Petycj i  i  wypisanie się z komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia.
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy Radna  Cecylia
Lecewicz-Husar nie chce przystąpić do żadnej  komisji .
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  odpowiedziała,  że  na  ostatnim  posiedzeniu
komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycj i  poczuła  się  odsunięta,  więc nie  chce się  zapisać,  ale
będzie uczestniczyła,  jako gość.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

5.14.     w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożoną

przez nauczyciel i  Szkoły Podstawowej  w Mielnie,  będących reprezentowani  przez r.pr.

Marka Lewandowskiego.

Radny–  Pan  Ryszard  Bala-   przedstawił  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem
w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożoną  przez
nauczyciel i  Szkoły  Podstawowej  w  Mielnie ,  będących  reprezentowani  przez  r.  pr.
Marka  Lewandowskiego  (zał .  nr  16) .  Przedstawił  zarzuty  oraz  s tanowisko  komisj i
Skarg,  Wniosków i  Petycj i :  
1 .  nieterminowe wypłacanie  składników wynagrodzeń nauczyciel i  –  zasadny;

2.  nadużywanie  swoich uprawnień,  jako organ prowadzący w s tosunku do nauczyciel i

zatrudnionych w Szkole  Podstawowej  w Mielnie-  niezasadny;

3.  podejmowanie  działań  mających  na  celu  zmniejszenie  l iczby  uczniów  w  Szkole

a w konsekwencji  doprowadzenie  do je j  l ikwidacji -  niezasadny;

4.  pomijanie  Szkoły  w  prowadzonych  inwestycjach  oraz  składanych  wnioskach

o dof inansowanie-  niezasadny.  W sprawie zarzutu  4  przedstawił  wypowiedź sekretarza

gminy  w  trakcie  posiedzenia  komisj i ,  z  której  wynikało,  iż  sekretarz  napisał  wnioski

o  dof inansowanie  projektów  dla  t rzech  szkół .  Sekretarz  stwierdzi ł ,  że  dla  szkoły  we
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Frygnowie  i  Mielnie  nie  s tarczyło  mu  czasu  na  napisanie  wniosków.  Stwierdził ,  że

takie  t łumaczenie  jest  naciągane  i  jest  to  wyraźny  sygnał ,  że  szkoły  pominięte  nie

mają  wsparcia  ze  s trony  organu  prowadzącego.  Komisja  niejedno  głośnie  uznała ,  że

zarzut  jest  niezasadny,  a le  radni  powinni  prześledzić  skargę

i  uzasadnienie.  

Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  s twierdziła,  że  zarzut  trzeci
-  presja  na rodzicach była  wywierana,  aby przepisal i  dzieci  do  szkoły w Stębarku,  więc
uznaje  zarzut  za  3  według  niej  jest  zasadny.  Presja  wywierana  na  rodzicach  zabierając
dowóz  jest  formą  przymusu,  pominięcie  szkół  w  projektach  też  uważa  za  zasadną
skargę.
Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził ,  że  w  skardze  brak  jest  uzasadnienia,  więc
ciężko  było  komisji  stwierdzić  jednoznacznie,  czy  zostały  przekroczone  uprawnienia,
czy nie.  
Radni więcej  uwag nie zgłosił .

5.15.    w sprawie rozpatrzenia  skargi  Stowarzyszenia  „Pomoc Dzieciom Potrzebującym”

im.  Janiny Pelczarskiej  w Ostródzie  na działania  Wójta  Gminy Grunwald  .

Radny–  Pan  Ryszard  Bala-   przedstawił  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem
w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Stowarzyszenia  „Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym”  im.
Janiny Pelczarskiej  w Ostródzie  na działania  Wójta  Gminy Grunwald (zał .  nr  17).  
Przedstawił  zarzuty oraz s tanowisko komisj i  Skarg,  Wniosków i  Petycj i :  
1.  zaniżenie  wysokości  podstawowej  kwoty  dotacj i  dla  przedszkol i  na  terenie  Gmin

niezgodne  z  prawem  dokonanie  podziału  kosztów  wspólnych  nieprawidłowe

wyliczenie  metrażu  zajmowanego  przez  Przedszkole  Samorządowe  w  Mielnie

w stosunku do Szkoły Podstawowej  im.  Jana Pawła I I  w Mielnie-  zasadna;

2)  niezgodne  z  prawem  ustalenie  średniej  l iczby  dzieci  uczęszczających  do

Przedszkola  Samorządowego  w  Mielnie  na  potrzeby  aktual izacj i  wysokości  dotacj i

w  październiku  2019  roku  oraz  niezgodne  z  prawem  ustalenia  wysokości  dotacj i  na

2020 rok i  jej  aktual izacj i  w czerwcu 2020 roku-  zasadna;

3)  zaniżenie  wysokości  podstawowej  kwoty  dotacj i  dla  przedszkol i  w  2019  roku

i  2020  roku  wynikające   z  błędnego  sposobu  wyl iczenia  proporcj i  wydatków

zaplanowanych  na  prowadzenie  stołówki  w  Zespole  Szkolno-Przedszkolnym

w Mielnie  przypadającej  na  Przedszkole  Samorządowe w Mielnie-  zasadna;

4)  prowadzenie  sprawy  w  sposób  nakazujący  brak  dobrej  wol i  zmierzającej

do  zała twienia  sprawy  zgodnie  z  obowiązującym  prawem.  Brak  reakcj i  na  sygnały

o  nieprawidłowościach.  Dążenie  wszelkimi  sposobami  do  odrzucenia  skarg  z  przyczyn

formalnych  i  nieefektywne  wydatkowanie  na  ten  cel  pieniędzy  publicznych,

t j .  postępowanie  wbrew  zasadom  określonym  w  art .  7,  art .  8  i  art .  9  ustawy  z  dnia

14 czerwca 1960 r.  Kodeks postępowania  adminis tracyjnego-  zasadna.  

Radni  uwag nie  zgłosi l i .

5.16.        w sprawie rozpatrzenia  skargi  Pana P.  K.  na działanie  Wójta  Gminy Grunwald.
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Radny–  Pan  Ryszard  Bala-   przedstawił  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem
w sprawie rozpatrzenia  skargi  Pana  P.  K.  na  działanie  Wójta  Gminy Grunwald  (zał .  nr
18).  
Przedstawił  zarzuty oraz s tanowisko komisj i  Skarg,  Wniosków i  Petycj i :  
1)  zawieranie  niekorzystnych  dla  mieszkańców  Gminy  Grunwald  umów  z  radcą

prawną  Anną  Szypułowską–  Stasiuk,  skutkujących  nieracjonalnym  wydatkowaniem

pieniędzy  publicznych,  uznaniowym  wypłacaniem  zawyżonych  wynagrodzeń

dodatkowych,  tolerowaniem  przypadków  ewidentnego  naruszania  warunków

obowiązującej  umowy – zasadna.

2)  niezgodne  z  prawem  zwalnianie  pracowników  Urzędu  Gminy  Grunwald

bezpośrednio  przez  wój ta ,  jak  również  wspieranie  przez  Adama  Szczepkowskiego

nieuzasadnionego  zwolnienia  pracownika  Gminnego  Ośrodka  Kul tury,  co  skutkowało

przegranymi  procesami  sądowymi  lub  ugodami  z  bezprawnie  zwalnianymi  osobami

i  spowodowało konieczność wypłaty wysokich odszkodowań – zasadna.   

3)  niezgodne z  prawem utrudnianie  dostępu do informacji  publ icznej-  zasadna.  

Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  zapytała,  jakie  było  wynagrodzenie  radcy
prawnego w poprzedniej  kadencji .
Radny–  Pan  Ryszard  Bala-   odpowiedział,  ze  komisja  nie  brała  tej  informacji  pod
uwagę,  ale można sprawdzić to na stronie BIP.  
Radni uwag nie zgłosi li .  

Ad pkt.  6.  Wolne wnioski  i  informację.  
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Ad pkt.7.         Zamknięcie  obrad.
Przewodnicząca  Komisji   –  Pani  Małgorzata  Kamińska-  wobec  zreal izowania
porządku  obrad,  Przewodnicząca  Komisj i  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  Rady  Gminy
zamknęła  wspólne posiedzenie   Komisj i .

Protokołowała
Przewodnicząca Komisji  Kultury,

Oświaty i  Zdrowia 

            Iwona Mikołajczak Małgorzata Kamińska
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